
Эксперты М АГАТЭ поддерживают усилия ЧАЭС
ПО ПОВЫШЕНИЮ БЕЗОПАСНОСТИ ЭКСПЛУАТАЦИИ СТАНЦИИ

ЧОРНОБИ Л Ь С Ь К А 
АЕС укотре опиняється 
під пресінгом преси та 
громадської уваги. На
приклад, «Всеукраинские 
ведомости» кілька днів 
тому, посилаючись на 
радіо «Свобода», спро- 
бувало виголосити стан
ції черговий вирок. Мов- 
ляв, станція давно не ре
монтується, не вистачає 
фахівців, «а умови пра
ці просто жахливі». Ок
реслена кількома недба
лими мазками картина, 
справді, може вивести з 
рівноваги навіть читача 
не слабкого духом.

Розпалюючи пристрас
ті в інформаційному 
просторі, деякі вітчизня
ні та зарубіжні видання 
воліють посилатись на 
думку Міжнародної аген
ції атомної енергії 
(МАГАТЕ). Та спробує
мо неупереджено погля
нути на висновки, зроб
лені двома експертними 
групами МАГАТЕ, що 
працювали на ЧАЕС у 
березні та квітні ниніш- 
нього року.

До складу останньої 
місії, що перебувала на 
станції 10 днів, входили 
експерти Групи аналізу 
подій з погляду безпеки 
(АССЕТ), які провели 
аналіз та дали рекомен
дації з підвищення без
пеки шляхом вжиття ефе
ктивних заходів щодо по

М И С С И Я  М еж дународного 
агентства по атомной эне
ргетике (М АГАТЭ), пребы-

дальшого попередження 
інцидентів на ЧАЕС. 
Оцінюючи безпеку стан
ції, зарубіжні фахівці не 
виявили більш-менш зна
чних відхилень від подій, 
проаналізованих раніше 
на аналогічних станціях 
з реакторами РБМК в 
Росії.

Послухаємо магніто
фонний запис заключної 
наради експертів на 
ЧАЕС.

— Я вдячний за вель- 
ми ефективну підготовку 
та організацію нашої мі
сії, — сказав керівник 
групи експертів співро
бітник МАГАТЕ пан Уко 
Банга. — Мені відомо, 
що здійснити це було 
непросто, бо АЕС пере
буває в центрі політичної 
уваги і уваги громадсько
сті. Місія АССЕТ зай
малась конкретними тех
нічними питаннями ядер
ної енергетики.

—Хочу відзначити від
вертість спеціалістів ста
нції в наданні докладної 
інформації ч л е н а м  
АССЕТ. Це дозволило 
нам згрупувати події 
для подальшого аналізу, 
— зробив заяву експерт 
з Великобританії пан 
Леслі Картер.

Американський експерт 
пан Сем Маккей узага
льнив позицію місії:

— Експерти вважають, 
що персонал станції має

КАК УЖЕ СООБЩ АЛ 
«ВЧ», на Чернобыльской 
А Э С  закончила работу

вавшая десять дней на 
Ч А Э С  по приглашению 
правительства Украины. В 
составе миссии были экс
перты Группы по анализу 
значимых с точки зрения 
безопасности событий
(АССЕТ), которые провели 
анализ и дали рекоменда
ции по повышению безопа
сности путем принятия 
эффективных м ер по да
льнейшему предотвращ е
нию инцидентов ЧАЭС. 
Оценивая безопасность 
станции, эксперты не выя
вили значительных откло
нений от событий, проана
лизированных на атомных

станциях с реакторами 
РБМК в России.

«Ч АЭС находится в цент
ре политического внимания 
и внимания общ ественнос
ти, —  сказал на заключи
тельном совещании руко
водитель группы экспер
тов господин Уко Банга. 
—  М иссия АССЕТ занима
лась же конкретными тех
ническими вопросами яде- 
рной энергетики». Эксперт 
из Великобритании госпо
дин Лесли Картер отме
тил открытость специалис
тов станции в вопросах 
предоставления подробной 
информации. Эксперт из 
С Ш А  господин Сэм М ак

кей сказал: «Эксперты
считают, что персонал 
станции обладает необхо
димой профессиональной 
подготовкой, талантом для 
безопасной эксплуатации 
станции. Понимая то об
стоятельство, что станция 
работает под пристальным 
вниманием мировой о бщ е
ственности мы поддерж и
ваем ваши усилия по по
вышению безопасности эк
сплуатации станции».

У. Банга сообщил, что 
в штаб-квартире М АГАТЭ 
в Вене будет подготовлен 
по результатам миссии 
официальный пресс-релиз.

Висновки експертів М А ГА Т Е: ЧОРНОБИЛЬСЬКА АЕС НІ В ЧОМУ НЕ ПОСТУ
ПАЄТЬСЯ АНАЛОГІЧНИМ СТАНЦІЯМ РОСІЇ

необхідну фахову підго
товку, хист до безпечної 
експлуатації станції. Чле
ни групи АССЕТ відзна
чають як позитивний при
клад факт створення від
ділу нагляду, який прова
дить на станції політику 
підтримки високого рівня 
культури безпеки. Усві
домлюючи ту обставину, 
що станція працює під 
пильною увагою світової 
громадськості, ми підтри
муємо ваші зусилля в 
підвищенні безпеки екс
плуатації станції.

У бесіді з нашим кор
респондентом генеральний 
директор виробничого 
об’єднання «Чорнобиль
ська АЕС» пан Сергій 
Парашин сказав:

— Праця міжнародних 
експертів була плідною, 
їхня кваліфікація дуже 
високою. Результати про
веденого аналізу ще раз 
підтвердили вірність об
раного нами шляху на 
безперервне підвищення 
безпеки. Ми з розумін
ням ставимось до діяль
ності експертів, з їхньою 
допомогою краще поба
чили свої набутий і недо
ліки.

— А між тим, Сергію 
Костянтиновичу, у пресі, 
по радіо і телебаченню 
тривають посилання на 
роботу першої групи ек
спертів, які відвідали 
ЧАЕС на місяць раніш.

— Висновки ці викла
дено в проекті звіту мі
сії МАГАТЕ, надіслано
му нам з Відня, де роз
ташована штаб-квартира 
Міжнародної агенції. В 
цілому ці висновки спри
ятливі.

Познайомимо читачів 
з окремими витягами з 
цього документу.

«Всі ті удосконалення 
і модифікації, які вже 
впроваджено на станції, 
не поступаються іншим 
модифікаціям, запровад
женим на інших об’єк
тах з реакторами РБМК 
першого . та другого поко
лінь».

«Починаючи з 1986 р. 
програмне забезпечення 
Інформаційно - обчислю
вальної системи «Скала» 
бул0 значно поліпшено, 
і ЧАЕС перебуває на 
передньому краї в цій 
галузі».

«На ЧАЕС розроблено 
добру методику гаранту
вання ядерної безпеки, 
яку добре усвідомлюють 
принаймні на рівні упра
вління і керівництва».

«Виходячи з даних пе
ревірки, навчання персо
налу і документація для 
цього організовані дуже 
добре».

«Загальне враження, 
яке справляє персонал 
щитів управління, — це 
професіоналізм. У опе

раторів добре сполучаю
ться формальні і нефор
мальні стосунки, що 
сприяє добрій координа
ції роботи підрозділів».

Або ось такий відгук 
експертів про якість ре
монту:

«Якість і методи вико
нання робіт у цеху цент
ралізованого ремонту по
рівнянні з тотожніми у 
країнах Західної Європи 
і ліпші за деякі інші АЕС 
у Східній Європі».

Подібні виважені оцін
ки зарубіжних фахівців 
можна наводити ще й 
ще. Та все ж комусь кор
тить сіяти тривогу нав
коло ЧАЕС. У тому числі 
і в колах, близьких до 
МАГАТЕ. Мабуть, поді
бна суєта має мало спі
льного з ядерною фізи
кою. Але навряд чи буде 
винайдено колись реак
тор, здатний давати ене
ргію внаслідок політи
чного розпаду.

А втім, вдумливий чи
тач сам дійде певної ду
мки. Мені ж лишається 
запропонувати його ува
зі останній витяг з до
повіді місії МАГАТЕ: 
«За рівнем безпеки 1-й 
та 3-й енергоблоки ЧАЕС 
ні в чому не поступаю
ться відповідним блокам 
Ленінградської, Курсь
кої, Смоленської АЕС».
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